
 PROTOKÓŁ Nr XXIV/16

z obrad XXIV  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  15 i 29 grudnia 2016 roku godz. 14.00

Obradom I  części   sesji  przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy

Lubasz. Sesja odbyła się  w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      Przewodnicząca Rady Gminy na  podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca           1990 

roku  o samorządzie gminnym otworzyła pierwszą część  XXIV sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz. 

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13 

radnych (później dotarła jeszcze radna Magdalena Janc Węglewska) i Rada jest władna do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Panią Z-ce 

Wójta, Panią Skarbnik i  Zastępcę Skarbnika, młodych radnych przybyłych na sesję z opiekunką 

Małgorzatą Kabacińską, kierowników jednostek  oraz wszystkich pozostałych przybyłych na sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Marka Zielińskiego,

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Marek Zieliński.

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy Wójt lub radni

maja jakieś uwagi do porządku. 

Wójt Gminy poprosił, by wykreślić punkt dotyczący Informacji Lokalnej Grupy Działania, ponieważ na

sesje nie mogła dotrzeć Pani  Prezes ze względów zdrowotnych. Ponadto poprosił  o wykreślenie

uchwały dotyczącej  ścieżek bowiem Starostwo nie  zdąży  tego zadania zrealizować w 2016 roku.

Nadto Pan Marek Wicher poprosił  o wprowadzenie dodatkowego punktu „wolne głosi i  wnioski”

Ostatnio, kiedy była podzielona sesja na części to chciał zgłosić wniosek, bo sprawa była pilna, ale

nie mógł tego zrobić, ponieważ tak jak dziś w I części sesji nie było w porządku takiego punktu. 

Przewodnicząca  wyjaśniła,  że  każdy  radny  może  zgłosić  wniosek  czy  interpelację  w  każdym

momencie, niekoniecznie na sesji – można to zrobić w okresie między sesjami. Następnie przystąpiła



do przegłosowania wniosku Wójta Gminy (usunięcie z porządku 2 punktu obrad - informacji LGD

oraz   uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu) 

Głosowanie – jednogłośnie (głosowało 13 obecnych radnych)

Głosowanie nad wnioskiem Pana Marka Wichra (wprowadzenie dodatkowego punktu – wolne głosy

i wnioski)  

Za – 8          Przeciw    -      1         Wstrzymujących się   - 4 

Biorąc pod uwagę powyższe zmiany Przewodnicząca przystąpiła do głosowania i porządek  przyjęto

jednogłośnie. Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/ przedstawienie porządku obrad,

   c/ przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji Rady Gminy 

   d/ informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad

       XXIII sesji

   e/ informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Przyjęcie ślubowania od radnych Młodzieżowej Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

3.1. zmiany uchwały nr XXXIII/334/14 Rady Gminy Lubasz z dnia 27 maja 2014 roku w 

sprawie ustalenia wysokości odpłatności za dodatkowe usługi świadczone przez przedszkole 

prowadzone przez Gminę Lubasz 

3.2. zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2016 rok

3.3.aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy

Lubasz oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy 

Lubasz

3.4. 

3.5. zmian w budżecie

3.6. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2025

3.7. rozpatrzenia skargi

4. Wolne głosy i wnioski

5. Zakończenie I części sesji

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji Rady Gminy 

Zabierając głos Pan Marek Wicher stwierdził, że zapoznał się z protokołem, który odzwierciedla 

przebieg obrad XXIII sesji Rady Gminy Lubasz, która odbyła się w dniu 15 września br.  i wnioskuje      

o jego przyjęcie bez odczytywania. 



Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXIII  sesji przyjęto jednogłośnie bez 

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXIII sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Radni uwag

ani pytań do informacji nie wnieśli wobec czego Przewodnicząca poprosiła Wójta o przedstawienie

informacji z jego pracy. 

    

Ad.1   e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Wójt zabierając głos powiedział:  „Zbliża się koniec roku.  Jest to okres bardzo intensywnej  pracy.

Skupiamy  się  na  dokończeniu  realizacji  zadań  ujętych  w  tegorocznym  budżecie  gminy  oraz

kształtujemy już rok 2017. W tym okresie na uwagę zasługują następujące aspekty :

1.  W dniu 15 listopada podpisałem zarządzenie przyjmujące projekt uchwały budżetowej na rok

2017. Ten fakt poprzedziło przyjęcie założeń do projektu budżetu przez Wysoką Radę. W ramach

zadań  inwestycyjnych  w  projekcie  budżetu  zaplanowano  przede  wszystkim  projekty  w  oparciu

o dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej . Są to następujące projekty: 

1) budowa  drogi  Antoniewo  –Krucz  –łączne  nakłady  w  wartości  kosztorysowej  wynoszą

4.230.000 zł ; na dofinansowanie realizacji zadania podpisano umowę w ramach Programu

Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  ,  na  mocy  której  planowany  udział  wynosi  63,63%

poniesionych kosztów kwalifikowanych , czyli 2.691.526 zł,

2)  rozbudowa przedszkola  Bajka  w Lubaszu-  łączne  nakłady  to  kwota  1.302.000 zł.  Zarząd

Województwa  Wielkopolskiego  podjął  decyzję  o  przyznaniu  dofinansowania.  Podpisana

umowa w ramach Wielkopolskiego regionalnego Programu Operacyjnego zakłada, że udział

środków unijnych wyniesie  85% kosztów kwalifikowanych projektu.  Ogłoszony został  już

przetarg  na realizację tego zadania  ze  względu na relatywnie  krótki  okres wykonawczy.

Zadanie musi bowiem zostać grudnia 2016r.

3)  rozbudowa systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz – zadanie przewidziane do

realizacji w dwóch latach - 2017-2018- o łącznych nakładach 4.250.000 zł. Złożono wniosek

o  dofinansowanie  ze  środków  PROW  .  Udział  unijny  może  wynieść  63,63%  kosztów

kwalifikowanych, ale w związku z brakiem decyzji o pomocy finansowej nakłady planowane



na  2017r.  w  kwocie  1.350.000  zł  stanowią  w  całości  udział  gminy.  Stosowny  wniosek

o dofinansowanie został już złożony. Oczekujemy w tej chwili na jego ocenę formalną.

4) uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz – projekt również przewidziany

do realizacji w dwóch latach -2017-2018 – o łącznych nakładach 11.510.000 zł. Na 2017r.

przyjęto wykonanie projektu na kwotę 1.900.000 zł ze środków budżetu gminy. Złożono

wniosek o dofinansowanie ze środków WRPO. Udział unijny może wynieść 85% kosztów

kwalifikowanych, 

5) modernizacja  i  adaptacja  oraz wyposażenie  budynków szkolnych w Gminie  Lubasz  – na

realizację  projektu  złożono  wniosek  o  dofinansowanie  ze  środków  WRPO,  gdzie  udział

pomocy może wynieść 85% kosztów. Tymczasem jednak całość nakładów do sfinansowania

tj.  1.217.000  zł  jest  po  stronie  budżetu  gminy.  Projekt  pomyślnie  przeszedł  ocene

formalna. Oczekujemy obecnie na wyniki oceny merytorycznej.

W ramach pozostałych wydatków inwestycyjnych w projekcie budżetu gminy na rok 2017 zakłada się

m.in.:

1) przebudowę drogi Sokołowo-Kamionka zgodnie z podjętą w tym zakresie  uchwałą Rady Gminy

Lubasz w sprawie partnerskiej współpracy z powiatem czarnkowsko- trzcianeckim przy realizacji tego

zadania w formie pomocy finansowej,

2) budowę III etapu gazyfikacji, zgodnie z podpisaną umową ze spółką gazowniczą,

3) budowę separatorów wraz z odwodnieniem placów i parkingów,

4) II etap utwardzenia placów w Lubaszu,

5) budowę oświetlenia drogowego w gminie.

W projekcie budżetu gminy uwzględniono także zobowiązania wynikające ze spłaty rat kredytów,

pożyczek i poręczeń. Wymienione wydatki budżetu gminy oraz inne wynikające z realizacji bieżących

ustawowych zadań gminy stanowią ogółem kwotę niewiele ponad 41 mln zł. Dzielą się na wydatki

bieżące  obejmujące  kwotę  ponad  28  mln  zł  oraz  wydatki  majątkowe  (  inwestycyjne),  których

wartość oszacowano na ponad 12,6 mln zł. Przychody budżetu założono na poziomie 10,6 mln zł a

rozchody na poziomie 3,1 mln zł. Projekt uchwały budżetowej uzyskał pozytywną opinię Regionalnej

Izby Obrachunkowej oraz wszystkich komisji Rady Gminy.



2. Trwają prace związane z budową separatora oraz odwodnienia pierwszej części terenu za Mila i

Bankiem Spółdzielczym. Oprócz budowy separatora projektem objęty jest teren właśnie za Bankiem

Spółdzielczym. Jak Państwo widzicie nie jest to łatwa inwestycja, gdyż teren jest trudny, nasypowy w

którym napotykamy na różnego rodzaju przeszkody. Jedną z nich była awaria sieci wodociągowej w

miniony wtorek. Awaria została usunięta przez nasz Gminny Zakład Komunalny na koszt wykonawcy

robót  Rejonowego Związku  Spółek  Wodnych w Śmieszkowie.  Po wykonaniu odwodnienia  będzie

realizowany jeszcze projekt utwardzenia terenu za Bankiem. Wykonawcą będzie firma VIABUD Jacka

Gruszkiewicza, która wygrała przetarg.

3. Realizowany jest również projekt przebudowy rowu na ulicy Zielonej w Lubaszu. Przypomnę, że

wiele lat mieszkańcy tej ulicy zwracali się z prośbą o uregulowanie przepływu wody przez ten rów.

Jego przykrycie bowiem wykonane zostało w latach 80- tych nieprofesjonalnie. W związku z tym

woda nie  przepływała  i  powodowała  przez  to  lokalne podtopienia  przy  wysokim poziomie  wód

gruntowych. Opracowaliśmy dokumentację projektową oraz uzyskaliśmy pozwolenie wodnoprawne.

Wykonawcą  jest  firma Pana Turostowskiego.  W wykonaniu zadania  partycypują  dwaj  właściciele

nieruchomości sąsiadujących z rowem proporcjonalnie do długości jego przebiegu przy działkach.

4. Popisałem umowę, na mocy której wykonane zostaną odcinki rowów odwadniających nasze drogi.

Prace  prowadzone  będą  w Dębem  w  rejonie  ulicy  Świerkowej,  Działkowej  i  Starowiejskiej  oraz

w Lubaszu  na  Osiedlu  Gorajskim  i  w  Kamionce  przy  drodze  Kamionka  -  Dulinowo.  Wykonawcą

zadania jest Rejonowy Związek Spółek Wodnych ze Śmieszkowa, który zaoferował najtańsza cenę.

5. Kończą się prace nad rozbudową oświetlenia ulicznego w gminie.  Przypomnę, że w tym roku

inwestycją objęte są prace na ulicy Promiennej oraz w ulicy Polnej na Osiedlu Górczyn w Lubaszu.

Zakończono już realizacje rozbudowy oświetlenia na placu rekreacyjnym w Miłkowie finansowanym

z funduszu sołeckiego tej wsi.

6. Praktycznie zakończyły się już prace w budynkach komunalnych. Wymalowano klatkę schodową

w  budynku  Ośrodka  zdrowia  w  Lubaszu.  Ze  środków  wsi  Kamionka  wyremontowano  klatkę

schodowa – wejście do kuchni w świetlicy wiejskiej w Kamionce, a ze środków funduszu sołeckiego

wsi  Jędrzejewo  wykonano  instalację  elektryczną  ,  tynki  ,  wstawiono  drzwi,  naprawiono  komin

w budynku remizy w Jędrzejewie. Trwają jeszcze prace w remizie strażackiej w Sokołowie.

7. Otwarty został już przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych w 2017 roku. W

przetargu  startowały  dwie  firmy  -LS-  Plus  sp.  z.o.o.  Plewiska  oferując   cenę  brutto  za  odpady



selektywne 162 zł/ tonę i za zmieszane 395,28 zł /t oraz nasz Gminny Zakład Komunalny z ofertą

408,56  zł/t  selektywnych  i  411  zł/t  zmieszanych.  Ponieważ  kryteria  oceny  ofert  oprócz  ceny

zawierały także kryterium odległości bazy transportowej od siedziby gminy, a firma LS-Plus ma taka

bazę w Dziewokluczu oddalonym o 40 km, wstępne oszacowanie wskazuje na zwycięstwo naszej

spółki.

8.  We  wrześniu  tego  roku  Gmina  Lubasz  pozyskała  środki  finansowe  w  wys.  15.000  zł  z

Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  na  realizację

zadania  „Organizacja  konkursów  ekologicznych  na  terenie  Gminy  Lubasz”.  W  ramach  zadania

ogłoszono  szereg  konkursów  kierowanych  do  przedszkolaków,  uczniów  szkół  podstawowych  i

gimnazjów z terenu naszej gminy. Rodzinny Kodeks Ekologiczny, konkurs na folder informacyjny o

ochronie  środowiska,  na  najciekawszą  grę  edukacyjną  wykonaną  z  materiałów  odpadowych,

„ Zbiórka makulatury” czy EKO-ZABAWKA były zadaniami zarówno grupowymi jak i indywidualnymi.

Zainteresowanie konkursami było bardzo duże, co bardzo cieszy. Wpłynęło wiele bardzo ciekawych

prac,  które  były  oceniane  dwu  stopniowo.  Pierwszej  selekcji  dokonywały  komisje  szkolne  i

przedszkolna.  Autorzy  wybranych  prac  otrzymali  ciekawe  nagrody.  Następnie  prace  trafiały  do

komisji  gminnej,  która  oceniając  prace  przyznawała  punkty  placówkom,  których  uczniowie

przygotowali najciekawsze prace. Tym sposobem wyłonieni zostali Mistrzowie Ekologii. Na poziomie

przedszkoli tytuł ten trafił do oddziału przedszkolnego Czerwony Kapturek w Dębe, wśród szkół tytuł

został przyznany Publicznej Szkole Podstawowej w Kruczu oraz Gimnazjum w Lubaszu. Dziękujemy

wszystkim,  którzy  wzięli  udział  w  konkursach  za  zaangażowanie  w  przygotowanie  prac.  Mamy

nadzieję,  że  m.in.  takie  działania  zwiększają  świadomość ekologiczną  wśród mieszkańców naszej

gminy zarówno tych dorosłych, jak i dzieci. Różnymi sposobami staramy się zachęcać mieszkańców

do  m.in.  segregowania  śmieci,  oszczędzania  energii,  oddawania  śmieci  w  miejsca  do  tego

przeznaczone czy wywożenia nieczystości płynnych na oczyszczalnię ścieków. To my sami jesteśmy

odpowiedzialni za to, czy nasza gmina będzie miejscem czystym i przyjaznym do życia.

9. W dniu 7 grudnia 2016 roku w Trzciance w hali widowiskowo-sportowej odbyła się niecodzienna

uroczystość  -  Powiatowy  Dzień  Wolontariatu  pod  hasłem  :  „Łoś  super  gość”.  Organizatorem

konkursu była Fundacja Marchewkowe Pole, Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki oraz Ośrodek Wsparcia

Ekonomii Społecznej. Podczas uroczystej gali uhonorowane zostały osoby, instytucje, organizacje i

przedsiębiorstwa  za  osiągnięcia,  aktywną postawę i  bezinteresowne działanie  na rzecz  drugiego

człowieka.  Gmina  Lubasz  wzięła  czynny  udział  w  obchodach  tego  święta,  gdyż  wolontariat  jest



w  naszej  gminie  bardzo  popularną  działalnością.  Nagrody  otrzymali  wolontariusze  w  kilku

kategoriach: wolontariusz młodzieżowy – Szkolne koło Caritas przy naszym gimnazjum, wolontariusz

senioralny  –  Danuta  Skrzypczak  –  Grygiel  oraz  Parafialny  Zespól  Caritas  ,  wolontariusz  dorosły-

Krzysztof Wiza oraz przedsiębiorca- Zakład Piekarniczy Pani Magdaleny Sendal , szkoła – Edukacja

Lubasz. Dzięki tym podmiotom podejmowane są liczne działania na rzecz innych ludzi. Wszystkim

wolontariuszom składamy bardzo serdeczne podziękowania za ich pracę.

10.  12  grudnia  odbyło  się  w  urzędzie  Gminy  w  Lubaszu  spotkanie  konsultacyjne  dotyczące

powołania Gminnej Rady Seniorów. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele środowiska seniorów

z terenu całej gminy . Przepis ustawy o samorządzie gminnym , który pozwala powołać nowe ciało o

charakterze doradczym, reprezentujące środowiska osób starszych - gminną radę seniorów. Rada

pełni trzy zasadnicze funkcje: konsultacyjną, doradczą oraz inicjatywną. Podczas spotkania zostały

przedstawione  intencje  powołania  rady,  możliwości  jej  działania,  sposób wyboru  przedstawicieli.

Omówiono również propozycję statutu rady oraz tryb jej powołania. Do 20 grudnia można zgłaszać

uwagi dotyczące tego regulaminu. Kolejnym krokiem będzie podjęcie uchwały Rady Gminy Lubasz

o  utworzeniu  Gminnej  Rady  Seniorów.  Przewidujemy  skierowanie  takiej  uchwały  pod  Państwa

obrady na drugą część sesji w dniu 30 grudnia br..Opiekunem administracyjnym i organizacyjnym

Rady Seniorów ma być Pani Jadwiga Kazińska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Lubaszu.

11. Z inicjatywy lokalnych władz samorządowych odbyło się uroczyste spotkanie z okazji otwarcia

Posterunków Policji w Drawsku i Lubaszu. 26 października br., na terenie garnizonu wielkopolskiego,

w Godzieszach Wielkich , miało miejsce uroczyste otwarcie sześciu Posterunków Policji. Kierownicy

Posterunków w Drawsku i Lubaszu otrzymali wówczas symboliczne klucze, które wręczyła im Pani

Premier Beata Szydło. Nowe posterunki funkcjonują między innymi dzięki zaangażowaniu i wsparciu

naszych  lokalnych  władz  samorządowych.  Siedzibę  Posterunku  Policji  w  Drawsku  przygotowano

praktycznie od podstaw. Łączny koszt tej inwestycji wyniósł 35.000 złotych. W przypadku Posterunku

Policji  w  Lubaszu  zmodernizowano  między  innymi  wejście  do  budynku,  wymieniono  drzwi,

odnowiono schody i chodnik oraz zainstalowano nową balustradę. Koszt całego remontu wyniósł

25.000  złotych.  Realizacja  tego  przedsięwzięcia  nie  byłaby  również  możliwa  gdyby nie  wsparcie

finansowe Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu, który zasilił jednostki w dodatkowe etaty

policyjne, meble oraz sprzęt komputerowy.



12. W dniu wczorajszym Sejm RP przyjął ustawę wprowadzająca reformę systemu edukacji w Polsce.

Z sieci szkół znikną gimnazja, a szkoła podstawowa z 6 klasowej przekształci się w szkołę 8 klasową.

Gimnazja  będą stopniowo wygaszane,  co oznacza że  młodzież  ucząca się obecnie  w gimnazjum

ukończy szkołę, natomiast nie będzie już naboru we wrześniu 2017 roku do klasy pierwszej. Zmiana

struktury  szkolnej  pociąga  za  sobą  konieczność  wprowadzenia  zmian  w  sieciach  szkolnych,

szczególnie w sieciach szkół podstawowych. Od roku szkolnego 2017/2018 dzieci z obecnych klas

szóstych szkół podstawowych kontynuować będą naukę w siódmych klasach tych szkół.  Podobnie

będzie w kolejnym roku. Zmieni się tylko w pewnym zakresie liczba klas w szkołach prowadzonych

przez dane typy samorządów. W naszej gminie zmieni się liczba klas z 9 -6 w szkołach podstawowych

i 3 w gimnazjum- do 8. Jednostka samorządu terytorialnego, która zamierza przekształcić szkoły, jest

zobowiązana do przeprowadzenia przekształcenia w odrębnym postępowaniu dla każdej  ze szkół

oraz  podjęcia  uchwały  o  zmianie  sieci  szkół.  W przypadku przekształceń,  które  nastąpią z  mocy

ustawy, jednostka samorządu terytorialnego będzie zobowiązana do podjęcia w terminie do dnia 30

listopada roku w którym nastąpi przekształcenie szkoły, uchwał potwierdzających przekształcenie i

pozwalających na uporządkowanie  kwestii  formalno-prawnych z  niego  wynikających.  Uchwały  te

będą  stanowić  jednocześnie  akty  założycielskie  szkół  przekształconych  z  mocy  prawa.  Uchwałą

podejmowaną  w  terminie  do  dnia  30  listopada  2019  r.  Rada  Gminy  Lubasz  prowadząca

dotychczasowe  gimnazjum  stwierdzić  będzie  musiała  zakończenie  jego  działalności.  Natomiast

przekształcenia  szkół  podstawowych  oraz  zmiany  w  sieci  szkolnej,  zostaną  przeprowadzone  na

podstawie  uchwał  dostosowujących,  podejmowanych  również  przez  Radę  Gminy,  które  muszą

zostać  podjęte  do końca marca 2017 roku.  Uchwały  te  z  jednej  strony stanowić  będą formalną

podstawę  dokonania  zmian  organizacyjnych  a  drugiej  dostosowywać  będą  istniejącą  sieć  szkół

publicznych do zmian w strukturze.  Uchwały  w sprawie  dostosowania  sieci  szkolnej  do  nowego

ustroju szkolnego będą podejmowane przez organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego

w dwustopniowej procedurze: 

1) Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego będzie zobowiązany do podjęcia uchwały w

sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  do  nowego  ustroju  szkolnego.  Następnie  samorząd

zobowiązany będzie do przedłożenia uchwały kuratorowi oświaty w celu uzyskania pozytywnej opinii

w zakresie zgodności z prawem rozwiązań zaproponowanych w uchwale oraz zapewnienia wszystkim

dzieciom i młodzieży możliwości realizacji obowiązku szkolnego i obowiązku nauki.



2) Kurator oświaty wyda pozytywną opinię w ciągu 21 dni od dnia otrzymania uchwały w sprawie

projektu dostosowania  sieci  szkół  do nowego ustroju  szkolnego.  Opinia  kuratora  oświaty  będzie

wiążąca dla jednostki samorządu terytorialnego. Po otrzymaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty

organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, do dnia 31 marca 2017 r., podejmie uchwałę

w sprawie dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego. Zapowiadana reforma systemu

oświaty  wprowadzi  cały  szereg  istotnych  zmian  również  w  naszej  gminnej  oświacie.  Dlatego

powołałem zespół koordynujący prace związane z przygotowaniem, właściwym przeprowadzeniem

i dostosowaniem sieci  szkół  do wymogów określonych w reformie oświatowej.  Samorząd gminy

Lubasz  zgodnie  z  założeniami  projektowanych  zmian  wespół  z  dyrektorami  szkół  wypracuje

najkorzystniejsze  rozwiązanie  dla  naszej  gminnej  oświaty.  Najistotniejszym celem,  będzie  to  aby

wprowadzone zmiany działały na korzyść naszych pociech i w sposób znaczący przyczynią się do ich

lepszego wykształcenia i wychowania. Pierwsze posiedzenie zespołu już się odbyło.

13.  19 listopada w hali sportowej Szkoły Podstawowej nr 1 w Pile odbył się już XIV Turniej Tenisa

Stołowego o Puchar Prezesa PSM L-W w Pile Lucjana Szutkowskiego. W tym roku swoją obecnością

zaszczycił, a z niektórymi nawet zagrał – Leszek Kucharski, dwukrotny olimpijczyk, m.in. wicemistrz

świata i europy w grze pojedynczej i podwójnej. Zawody były owocne dla młodych zawodników z

Lubasza na których pierwsze miejsca zajęli - Maciej Buśko i Angelika Nowak oraz drugie - Piotr Filoda

i  Daria  Mikołajewska.  Szczególnym  wydarzeniem,  które  na  długo  zapadnie  w  pamięć  był  mecz

pokazowy Macieja Buśko z Panem Leszkiem Kucharskim. Po zaciętym boju lepszy okazał się nasz

młody zawodnik, który przy owacji wypełnionej po brzegi pilskiej hali sportowej wygrał 2:1. 

14. W naszej hali odbyły się Halowe Mistrzostwa Powiatu Orlików. Blisko siedemdziesięciu młodych

piłkarzy, walczyło w ramach rywalizacji LZS. Najlepsza okazała się nasza drużyna, na drugim miejscu

uplasowała się  drużyna Gminy Czarnków,  a  na trzecim Gmina Wieleń.  Tuż  za podium rozgrywki

ukończyli chłopcy z Gmin Drawsko i Połajewo. Lubaska hala była areną zmagań już szósty rok z rzędu.

Organizatorami turnieju tradycyjnie byli  Powiatowe Zrzeszenie LZS,  Samorząd Gminy Lubasz oraz

Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu. 

15.  Tradycyjnie już, jak co roku,  Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu oraz sołectwa kilku wsi z terenu

gminy,  zorganizowały  spotkania   mikołajkowe dla  dzieci,  a  przy  okazji  także dla  rodziców,  którzy

przeżywali wizytę Mikołaja równie emocjonująco, jak ich pociechy. Pierwsza wizyta Mikołaja miała

miejsce  w Lubaszu.  Kolejna  wizyta  Mikołaja,  tym  razem  w Kamionce,  miała  podobny  przebieg,



jednak  dodatkowe  atrakcje  przygotowane  przez  organizatorów  bardzo  wzbogaciły  ten  miły

mikołajkowy wieczór. We wsi Kruteczek Św. Mikołaj nie dotarł osobiście, bo zabłądził w lesie, ale

olbrzymi  wór  prezentów  jakoś  dotarł  na  miejsce,  ku  uciesze  wszystkich  dzieci.  W  Sokołowie

atmosfera świąteczna także udzieliła się wszystkim dzieciom oraz rodzicom, było strojenie choinki

pod okiem Elfa . Nie inaczej było w Jędrzejewie, Mikołaj z „górą” prezentów odwiedził jak zawsze

grzeczne  dzieci,  odtańczył z nimi kilka utworów, przeprowadził  wzorowo egzamin z umiejętności

dzieci, a po jego wizycie przyszedł czas na wspólne śpiewanie kolęd.

Tradycja mikołajkowa wprowadza w świąteczny nastrój, jest także okazją do wywołania uśmiechu na

twarzach  dzieci,  dlatego  inne  wsie  sołeckie  naszej  gminy,  przedszkola  i  szkoły  także  świętowały

imieniny Mikołaja.

Teraz  już  pozostaje  tylko  na  kolejne  kolędowe już  spotkania  z  okazji  Świąt  Bożego  Narodzenia.

Korzystając  z  okazji  chciałbym  wszystkim  życzyć  zdrowych,  spokojnych  i  rodzinnych  świąt

gwiazdkowych. Niech to ciepło rodzinne w noc wigilijna zagości w każdym domu. Dziękuję bardzo.

Ad. 2.   Przyjęcie ślubowania od radnych Młodzieżowej Rady Gminy 

Przewodnicząca poprosiła o wystąpienie młodych radnych wybranych w wyborach uzupełniających

oraz  Agnieszkę  Kowal  –  Przewodniczącą  Komisji  Wyborczej  do  Młodzieżowej  Rady  Gminy,  która

dokonała  wręczenie młodym radnym zaświadczeń o wyborze. 

Następnie Przewodnicząca poinformowała radnych, że radny przed objęciem mandatu zobowiązany

jest  do  złożenia  ślubowania,  dlatego  najmłodszy  wiekiem  radny  Młodzieżowej  Rady  Gminy

odczytywał będzie nazwiska radnych w kolejności alfabetycznej, natomiast radny słowem „ślubuję”

potwierdzi  złożenie  ślubowania.  Po  słowie  „ślubuję”  każdy  z  radnych  może  dodatkowo

wypowiedzieć formułę „tak mi dopomóż Bóg” Następnie odczytała ślubowanie o poniższej treści:

„ My radni  Młodzieżowej Rady Gminy obdarzeni zaufaniem przez społeczność szkolną,  dołożymy

wszelkich  starań,  aby  godnie  reprezentować  żywotne  interesy  środowisk  dziecięcych

i  młodzieżowych  naszej  gminy  wobec  władz  samorządowych,  instytucji  i  wszystkich  dorosłych

członków naszej społeczności. 

Nie  będziemy  szczędzić  wysiłków,  by  sprawy  dzieci  i  młodzieży:  bezpieczeństwo,  prawo  do

szczęśliwego dzieciństwa i radosnej młodości były najważniejszym wspólnym zadaniem”

Norbetr Borkowski wymienił poniższych nowych młodych radnych, którzy złożyli ślubowanie:



 

NORBERT BORKOWSKI 

JAKUB KAŹMIERCZAK 

 MACIEJ PAWLAK 

Następnie Przewodniczaca młodym radnym złożyła gratulacje. 

PRZERWA 14:45 – 14:55

Ad. 3.   Podjęcie uchwał w sprawie:

Ad. 3.1. zmiany uchwały nr XXXIII/334/14 Rady Gminy Lubasz z dnia 27 maja 2014 roku w sprawie

ustalenia wysokości odpłatności za dodatkowe usługi świadczone przez przedszkole prowadzone przez

Gminę Lubasz 

Projekt uchwały przedstawił Ryszard Bilski .W związku z wejściem w życie zapisów art. 2 pkt 1 ustawy

z dnia 1 grudnia 2016 r. o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz

niektórych  innych  ustaw,  gdzie   wskazano  że  wysokość  opłat  za  korzystanie  z  wychowania

przedszkolnego  dotyczy  dzieci  w  wieku  do  lat  5  wystąpiła  potrzeba  dokonania  takiej  regulacji

w naszej uchwale. Dlatego proponujemy w uchwale NR XXXIII/334/14 Rady Gminy Lubasz z dnia

27 maja 2014 roku w sprawie ustalenia  wysokości  odpłatności  za  dodatkowe usługi  świadczone

przez  przedszkole  prowadzone  przez  Gminę  Lubasz  wprowadzić  zmianę  zapisu  paragrafu  3.

W  zmianie  paragrafu  określamy,  że  opłata  za  usługi  świadczone  przez  przedszkole  publiczne

prowadzone  przez  Gminę  Lubasz  w  zakresie  wychowania  przedszkolnego  powyżej  podstawy

programowej realizowana jest odpłatnie tylko dla dzieci do 5 roku życia. Pan Ryszard Bilski projekt

uchwały odczytał. 

Uwag radni nie wniesli. 

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /216/16 stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wraz z wykreśleniem 2 punktu, z porządku obrad

zniknęła  uchwała  w sprawie  przyjęcia  rocznego  Programu współpracy  samorządu Gminy  Lubasz

z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku

publicznego na 2017 rok, dlatego poprosiła radnych o ponowne jej wprowadzenie.

Radni nie zgłosili uwag i w wyniku głosowania w/w uchwałę przywrócono do porządku obrad. Za jej

przywróceniem głosowało 13 obecnych radnych (jednogłośnie) 



Ad.  3.2.  przyjęcia  rocznego  Programu  współpracy  samorządu  Gminy  Lubasz  z  organizacjami

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 r.

Projekt uchwały omówiła Liliana Helwich. Stosownie do przepisów ustawy o działalności pożytku

publicznego  i  o  wolontariacie   zlecanie,  powierzanie  lub  wspieranie  zadań  publicznych  wymaga

uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami   pozarządowymi  oraz  innymi

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Przyjmując niniejszy dokument Rada

Gminy  w  Lubaszu  deklaruje  wolę  współpracy  z  tymi  organizacjami  i  podmiotami  na  zasadzie

partnerstwa i wyraża intencję realizacji swoich zadań ustawowych, w zakresach gdzie jest to możliwe

w ścisłym współdziałaniu z nimi. Roczny program współpracy precyzuje zasady tego współdziałania. 

Celem głównym programu jest poprawa jakości życia i  pełniejsze zaangażowanie mieszkańców w

zaspokajanie ich potrzeb społecznych, w szczegółności:

- zwiekszenie udziału organizacji w tworzeniu i realizacji zadań publicznych.

-  tworzenie  warunków  do  wzmacniania  istniejących  organizacji  pozarządowych,  powstawania

nowych organizacji i inicjatyw obywatelskich oraz rozwoju wolontariatu,

- budowanie społeczeństwa obywatelskiego poprzez zwiększenie udziału organizacji i społeczności

   lokalnej w rozwiązywaniu problemów lokalnych, 

-  tworzenie  i  rozwój  oferty  edukacyjnej,  kulturalnej,  społecznej  oraz  rekreacyjnej  organizacji

pozarządowych skierowanej do mieszkańców,

- zwiększenie wykorzystania narzędzi promocyjnych Gminy do budowania i wzmacniania wizerunku

organizacji pozarządowych.

Uczestnikami procesu realizacji programu są:

a) organizacje, 

b) samorząd Gminy współpracujący z organizacjami tj. :

- Rada Gminy w zakresie wytyczania kierunków współpracy,

- Wójt Gminy w zakresie realizacji kierunków wytyczonych przez Radę, dysponowania środkami

wydzielonymi w budżecie na współpracę z organizacjami pozarządowymi,

- wyznaczony  pracownik  Urzędu  Gminy  w  zakresie  utrzymywania  bieżącego  kontaktu  z

organizacjami,



- jednostki organizacyjne gminy w zakresie bieżących kontaktów w granicach swoich możliwości.

Współpraca Gminy Lubasz z organizacjami odbywa się na zasadach pomocniczości, suwerenności,

partnerstwa, efektywności,  uczciwej konkurencji, jawności  i równosci szans.  

Do  priorytetowych zadań należą nastepujące obszary :

1. pomocy społecznej oraz działania na rzecz osób niepełnosprawnych

2. wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, sportu i turystyki

3. kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji

4. wspieranie działań na rzecz seniorów 

5. wzmacnianie rozwoju organizacji pozarządowych

6. promocji zdrowia oraz rozszerzenie świadomości prozdrowotnej społeczności lokalnej 

7. promocji i organizacji wolontariatu

8. przeciwdziałania patologiom społecznym

9. poprawy bezpieczeństwa publicznego.

Wójt  Gminy  w  terminie  do  dnia  30  kwietnia  2018r.  złoży  Radzie  Gminy  pełne  sprawozdanie

z  realizacji  programu.  Program  powstał  w  oparciu  o  ubiegłoroczny  program  współpracy  z

uwzględnieniem doświadczeń wynikających z realizacji  tego ostatniego.  Na etapie przygotowania

Programu  odbyły  się  również  dwa  spotkania  z  przedstawicielami  organizacji  pozarządowych,

z których wnioski zostały ujęte w Programie.

Konkurs ofert na  realizację zadań publicznych, z 21 dniowym wyprzedzeniem ogłasza Wójt.

 Informacje o konkursie upublicznia się:

1) na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy w Lubaszu

2) na głównej stronie internetowej gminy

3) Biuletynie Informacji Publicznej.

4)  informacje  o  konkursach wysyłane  są  drogą  mailową do  organizacji,  których adresy  mailowe

znajdują się w Bazie organizacji pozarządowych. 



Umowy o wsparcie lub powierzenie realizacji zadania publicznego zostaną zawarte po ogłoszeniu

wyników otwartego konkursu ofert.

Konkurs  rozpatruje  komisja  konkursowa  powołana  przez  Wójta  Gminy.   Program  ma  charakter

otwarty i stanowi zbiór form, celów, kierunków i priorytetów regulujących praktykę współdziałania

Gminy Lubasz z organizacjami pozarządowymi   i podmiotami  o działalności pożytku publicznego

i wolontariacie.

Uwag radni nie wniesli, a Pani Liliana projekt uchwały odczytała.

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /217/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.3.  zmian w Gminnym Programie Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na

2016 rok

Projekt uchwały omówiła Arleta Przybył. Po dokonaniu analizy stwierdzono, że kwota przypisu jest

większa o 721,00 zł. Kwota, po zmianach, do dyspozycji Gminnej Komisji Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych  w  roku  2016  wynosi  115.632,00  zł  W  planie  wydatków dokonano następujących

zmian:

1.Zmniejszono  o  15.951,00  zł  kwotę  przeznaczoną  na  finansowanie  i  prowadzenie  zajęć

w świetlicach opiekuńczo-wychowawczych, socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem

alkoholowym,

2.Zmniejszono  o  940,00  zł  kwotę  przeznaczoną  na  sfinansowanie  kosztów  powołania  biegłego

lekarza psychiatry i biegłego psychologa, orzekających w przedmiocie uzależnienia od alkoholu.

3.Zwiększono o 5.412,00 zł kwotę przeznaczoną na finansowanie Gminnej Komisji Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych, 

4.  Zwiększono  o  12.200,00  zł  kwotę  przeznaczoną   na  realizację  programów  edukacyjno-

profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych. W wyniku powyższego

plan przedstawia się następująco:

1)  prowadzenie i  finansowanie Punktu Konsultacyjnego przez psychologa dla osób uzależnionych

i ich rodzin – 14.400,00

2)  finansowanie i prowadzenie zajęć w świetlicach opiekuńczo – wychowawczych, 

     socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym – 27.400,00



3) dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów wyjazdowych z zajęciami profilaktyczno-   

     rekreacyjnymi dla dzieci z rodzin zagrożonych uzależnieniami – 4.500,00

4) realizację programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych   

    zajęć sportowych – 29.200,00

5) finansowanie dożywiana dzieci uczęszczających do świetlic opiekuńczo- wychowawczych,

    socjoterapeutycznych – 20.000,00

6) finansowanie działalności kluba AA – 3.500,00

7) dofinansowanie Izby Wytrzeźwień- 8.360,00

8) opłacanie kosztów powołania biegłego lekarza psychiatry i biegłego psychologa,

     orzekających w przedmiocie uzależnienia od alkoholu – 860,00

9. na działalność Komisji przeznacza się w Programie kwotę  - 7.412,00

Uwag radni nie wniesli, a Pani Arleta projekt uchwały odczytała.

Głosowanie

Za- 12              Wstrzymujących się – 1               Przeciw  –  0           (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /218/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.    3.4.aktualności  studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy

Lubasz oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy Lubasz

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Stosownie do wymagań ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  o

planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym  w  celu  oceny  aktualności  studium  i  planów

miejscowych  wójt  dokonuje  analizy  zmian  w  zagospodarowaniu  przestrzennym  gminy,  ocenia

postępy w opracowaniu planów miejscowych i opracowuje wieloletnie programy ich sporządzania w

nawiązaniu  do  ustaleń  studium,  z  uwzględnieniem  decyzji  zamieszczonych  w  rejestrach  oraz

wniosków  w  sprawie  sporządzenia  lub  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego.  Rada  Gminy  podejmuje  uchwałę  w  sprawie  aktualności  studium  i  planów

miejscowych, a w przypadku uznania ich za nieaktualne,  podejmuje działania zmierzające do ich

zmian. W związku z powyższym w bieżącym roku przystąpiono do opracowania „Analizy zmian w

zagospodarowaniu przestrzennym gminy Lubasz w latach 2011 – 2015”, które uzyskało wymaganą

pozytywną ocenę Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej. Na podstawie przeprowadzonej

w  niniejszym  opracowaniu  analizy  stwierdzono  potrzebę  aktualizacji  i  dostosowania  studium

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Lubasz  do  obowiązujących



wymogów  prawnych  przy  uwzględnieniu  aktualnego  stanu  funkcjonalno-  przestrzennego  gminy.

Ponadto uznano za  aktualne miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego opracowane na

podstawie  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  r.  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym.

Natomiast  plany  opracowane  na  podstawie  ustawy  z  dnia  7  lipca  1994  r.  o  zagospodarowaniu

przestrzennym  uznano  za  częściowo  aktualne.  Aktualność  obowiązujących  miejscowych  planów

zagospodarowania przestrzennego wymagać będzie dalszej weryfikacji w ramach nowego Studium

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Lubasz  oraz  sukcesywnego

opracowywania  nowych  planów  z  uwzględnieniem  aktualnych  potrzeb  rozwoju  przestrzennego

gminy. Pan Adam projekt uchwały odczytał. 

Uwag radni nie wniesli.

Głosowanie. 

Za- 12              Wstrzymujących się – 1               Przeciw  –  0           (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /219/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.6.    zmian w budżecie. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Elżbieta Ratajczak. 

Zmiany w zakresie dochodów dotyczą:

1.  Dotacja celowa na sfinansowanie zobowiązań wymagalnych Skarbu Państwa z tytułu realizacji

ustawy o świadczeniach rodzinnych … - 287.995 zł – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nr

FB-I.3111.394.2016.8 z dnia 5.12.2016r.

2. Projekt „Poprawa dostępu do usług społecznych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim”- umowa

o partnerstwie  na rzecz  realizacji  projektu w latach 2016-2018;  przewidziane dofinansowanie  w

2016r. – 21.760,29 zł.

3. Dotacja z WFOŚiGW – 15.000 zł z przeznaczeniem na organizację konkursów ekologicznych na

terenie Gminy Lubasz

4.  Środki  na  kształcenie  ustawiczne  pracowników  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  (z  Krajowego

Funduszu  Szkoleniowego)-  2.560  zł  –  umowa  nr  CAZ.MR.542-72/16  z  19.08.2016r.  i  aneks

z 25.11.2016r.

5. Darowizny na organizację wigilii dla podopiecznych – 600 zł (Nadleśnictwo Krucz – 300 zł, Bank

Spółdzielczy Czarnków – 300 zł)



6. Dochody z opłat (uzyskane ponad plan) za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 721 zł

z przeznaczeniem na profilaktykę p.alkoholową

7.  Dochody  z  wynajmu  sal  wiejskich  –  935  zł  (230  zł  –soł.Stajkowo  i  705  zł  soł.Kamionka)  -  z

przeznaczeniem na bieżące utrzymanie świetlicy.

Ponadto  dokonano  zmian  planów  poszczególnych  źródeł  dochodów  dostosowując  je  do

przewidywanych wpływów. 

W zakresie wydatkiów – zwiększenie:

1. Dofinansowanie zakupu karetki do Szpitala Powiatowego w Czarnkowie – 10.000 zł,

2. Bieżące utrzymanie dróg gminnych – 5.000 zł.

Dokonano również zmiany limitu wydatków zabezpieczając wykonanie do końca roku, w tym przede

wszystkim urealniono kwoty dotacji udzielanych z budżetu gminy.  Skarbnik Gminy projekt uchwały

odczytała. 

Uwag radni nie wniesli.

Głosowanie. 

Za- 14                      (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XXIV /220/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.   3.7. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2025

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na

dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach zarządzeniem nr 107/2016 Wójta Gminy

Lubasz z dnia 30 listopada 2016r. oraz uchwałą nr XXIV/220/16 Rady Gminy Lubasz z dnia 15 grudnia

2016r.  Dokumentem tym zwiększono dochody ogółem o 362.207,29 zł,  w tym dochody bieżące

zwiększono o 422.207,29 zł – głównie z tytułu dotacji celowych, a dochody majątkowe zmniejszono

o 60.000,00 zł  z  tytułu  sprzedaży  mienia  komunalnego.  Wydatki  ogółem zwiększyły  się  również

o 362.207,29 zł, w tym wydatki bieżące o 356.543,29 zł, a wydatki majątkowe o 5.664,00 zł.  Łączny

plan  dochodów  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień  15  grudnia  2016r.  ukształtował  się  na

poziomie  30.188.432,18  zł,  w  tym  dochody  bieżące  29.476.835,89  zł  i  dochody  majątkowe

711.596,29 zł.  Łączny plan wydatków budżetu gminy,  po zmianach,  na dzień 15 grudnia  2016r.

wynosi  30.848.157,91  zł,  w  tym  wydatki  bieżące  28.834.438,14  zł  i  wydatki  majątkowe

2.013.719,77zł.  Przychody i  rozchody budżetu gminy nie  uległy  zmianie  i  wynoszą odpowiednio



814.693,10  zł  i  154.967,37  zł.  Deficyt  budżetu  również  się  nie  zmienił  i  wynosi  659.725,73  zł,

a  planowana  kwota  długu  na  koniec  2016r.  pozostaje  na  poziomie  11.592.047,63  zł.  Wykaz

przedsięwzięć  do  WPF  został  uaktualniony,w  zakresie  wydatków  bieżących,  o  projekt  unijny

„Poprawa dostępu do usług społecznych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim”. Gmina podpisała

umowę  z  Powiatem  o  partnerstwie  na  rzecz  realizacji  tego  projektu  w  latach  2016-2018.

Bezpośrednim realizatorem zadania jest Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu. Na 2016r.

przewidziane jest dofinansowanie w łącznej kwocie 21.760,29 zł  oraz wkład własny w wysokości

303,43  zł.  W  latach  2017-2018,  zgodnie  z  podpisana  umową  łączne  koszty  projektu  wynoszą

odpowiednio: 75.793,39 zł i 63.161,16 zł. 

Uwag radni nie wniesli.

Głosowanie. 

Za- 14                      (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XXIV /221/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.   3.8. rozpatrzenia skargi

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy, która powiedziała, że uchwała dotyczy

skargi  na  kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Lubaszu.  Sprawa  była  szeroko

omawiana na komisjach,  dlatego przypomina tylko, że sprawa była już rozpatrywana przez Radę

w ubiegłym roku. Skarżąca ponawiając skargę nie wniosła nowych argumentów, dlatego radni na

komisjach podtrzymali swe stanowisko dotyczące tej sprawy. Następnie projekt uchwały odczytała.  

Uwag radni nie wniesli.

Głosowanie. 

Za- 14                      (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XXIV /222/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4 Wolne głosy 

Marek  Wicher  podziękował  wszystkim radnym,  którzy  głosowali  za  tym,  aby  wprowadzić  punkt

dotyczący  wniosków.  Wnioski  jeżeli  są  sensowne  to  istotne,   by  mogły  być  zgłoszone  na  sesji.

Następnie zgłosił następujące wnioski:

1) Ustawić znak STOP przy przejeździe kolejowym na ul. Podgórnej bo jest słaba widoczność. 

2) Wyrównać drogi na Osiedlu Gorajskim oraz drogę Nowina Kruteczek



3) Zapytał czy jest polan czyszczenia rowów w Gminie Lubasz na 2016 i 2017 rok

Marian Mirek - wymienić kierunkowskaz do Nowiny w miejscowości Stajkowo, ponieważ kiedy był

objazd  w  związku  z  remontem  przejazdu  kolejowego  w  Lubaszu  to  ten  kierunkowskaz  został

zniszczony. 

Stanisław  Herman -  zwrócił  się  z  apelem  o  czyszczenie  kominów  –  jest  to  apel  strażaków  do

mieszkańców  naszej  gminy,  ponieważ  w  ostatnim  okresie  jest  dużo  wyjazdów  do  palących  się

kominów. 

Romuald Gasperowicz 

1)  ponownie zapytał co z  80 tys.,  które zostały zabezpieczone na utrzymanie dróg (teraz jeszcze

dołożono 5 tys. zł) 

2) poprosił o przeprofilowanie dróg dojazdowych do Kruteczka bo są w fatalnym stanie 

3) zwrócił uwagę, że ktoś robi sobie „szopkę” - na wniosek dotyczący zarwanego przepustu  otrzymał

odpowiedź, że przepust zostanie naprawiony w przyszłym roku.

4)  zwrócił  uwagę  na  konieczność  dozorowania  pracowników  interwencyjnych,  aby  w  godzinach

pracy ich praca była wykonywana rzetelnie.

Prezes  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  –  podziękował  wszystkim  tym,  którzy  wspierali

pracowników przy awarii, było bardzo zimno i pracownikom przyniesiono gorącą kawę. 

Z.Ć. - zwrócił uwagę, że sprawa dojazdu do jego posesji trwa już 6 lat. Nie otrzymał informacji  w jaki

sposób została  załatwiona.  Środków starcza  zawsze  tylko do posesji  P.  F.,  a  dalej  droga  do jego

nieruchomości  nie jest naprawiana. Ma pytanie za co płaci podatki?

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy zaprosiła wszystkich radnych, sołtysów i dyrektorów szkół

w imieniu Wójta na spotkanie opłatkowe w dniu 20 grudnia o godzinie 14:00 w sali sesyjnej. 

Wszystkim pozostałym złożyła najserdeczniejsze życzenia świąteczne – zdrowia, spokoju i wszelkiej
pomyślności.

Ad. 5. zakonczenie 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczaca Rady Gminy zamyknęła  I część XXIV sesji Rady
Gminy Lubasz

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Marek Zieliński                     Sesja zakończyła się o godz 15:50



Obradom II części   sesji w dniu 29 grudnia 2016 roku przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska –

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. Sesja odbyła się  w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      Przewodnicząca Rady Gminy na  podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca           1990

roku  o samorządzie gminnym otworzyła drugą część  XXIV sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13

radnych  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.   Następnie  serdecznie

powitała  Wójta  Gminy,  Panią  Z-ce  Wójta,  Panią  Skarbnik  i   Zastępcę  Skarbnika,  kierowników

jednostek  oraz wszystkich pozostałych przybyłych na sesję. 

Sekretarzem obrad pozostał wybrany na i części sesji Pan Marek  Zieliński.

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy Wójt lub radni

maja jakieś uwagi do porządku. W związku z tym, że uwag nie zgłoszono porządek poddano pod

głosowanie i przyjęto jednogłośnie. Porządek przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie gorum i wybór sekretarza obrad,

b) przedstawienie porządku obrad

2. Przedstawienie budżetu gminy na rok 2017 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na

lata 2017-2025

2.1. przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy Lubasz i Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu

2.2.przedstawienie stanowiska Wójta  Gminy w powyższej  opinii  oraz uzasadnienie  wniosków nie

przyjętych do projektu uchwały budżetowej

2.3.dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie

2.4.  głosowanie  nad  projektem  uchwały  dotyczącej  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Lubasz na lata 2017 – 2025

2.5. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu na rok 2017

3. Podjęcie uchwał w sprawie:



3.1.utworzenia Lubaskiej Rady Seniorów oraz nadania jej statutu 

3.2. wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy

3.3. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Podgórnej i

ulicy Bolesława Chrobrego w Lubaszu

3.4. zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu

3.5. wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego

3.6. zmian w budżecie gminy 2015r.

3.7. zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2025

3.8.  przyjęcia planu pracy  Rady Gminy Lubasz na 2017 rok

4. Interpelacje i zapytania radnych

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

6. Wolne głosy i  wnioski.

7. Zakończenie obrad

Ad.2.  przyjęcie budżetu gminy na rok 2017      i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata

2017-2025 w tym:

-  przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy Lubasz i Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

-   przedstawienie  stanowiska  Wójta  Gminy  w powyższej  opinii  oraz  uzasadnienie  wniosków  nie

przyjętych do projektu uchwały budżetowej

- dyskusja 

- głosowanie nad projektem uchwały dotyczącej przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Lubasz na lata 2017 – 2025

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu na rok 2017 

Najpierw głos zabrał  Wójt Gminy. Odnosząc się do opinii  stwierdził,  ze wszystkie opinie zarówno

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  który  przedstawił  autopoprawki  do  projektu  budżetu.

Uwzględniając  aktualny  stan  rzeczywisty  i  prawny  w  okresie  po  przyjęciu  projektu  uchwały

budżetowej  na 2017r.  (zarządzenie  Wójta  Gminy Lubasz z  dnia  15 listopada 2016r.),  biorąc  pod



uwagę  opinie  Komisji  Rady Gminy  oraz  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Poznaniu,  ponownie

przeprowadzono analizę dochodów i wydatków proponując następujące zmiany do planu budżetu:

W zakresie dochodów:

Zwiększenie planu dochodów łącznie o 104.152,23 zł, w tym z tytułu:

1) dofinansowania projektu realizowanego przez GOPS Lubasz ( w latach 2016-2018) na podstawie

umowy partnerskiej z Powiatem „Poprawa dostępu do usług społecznych w powiecie czarnkowsko-

trzcianeckim” - 72.152,23 zł,

2) wpływów z podatku od czynności cywilnoprawnych – 32.000 zł.

W zakresie wydatków:

Zwiększenie planu wydatków na realizację w/w projektu - 72.152,23 zł (udział własny w wysokości

3.641,16 zł zabezpieczono w ramach limitu planu finansowego GOPS), na dotacje celowe udzielane

z budżetu na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność

pożytku publicznego – 15.000 zł oraz na dotację celową dla Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu

na  realizację  projektu  (dokumentacja)  „Rozbudowa  i  remont  budynku  dla  Biblioteki  Publicznej

w Lubaszu”- 17.000 zł.

W związku z powyższym proponowany plan budżetu gminy na 2017r. kształtuje się następująco:

1) po stronie dochodów - zwiększa się o kwotę 104.152,23 zł i wynosi, po zmianach w stosunku do

projektu  budżetu  ,  33.673.022,23  zł,  w  tym  dochody  bieżące  ukształtowały  się  na  poziomie

29.723.895,23 zł , a dochody majątkowe pozostały bez zmian tj.3.949.127 zł.

2)  po  stronie  wydatków  -  zwiększa  się  również  o  kwotę  104.152,23  zł  i  wynosi,  po  zmianach

w stosunku do projektu budżetu,  41.178.114,23 zł,  w tym wydatki  bieżące ukształtowały się na

poziomie 28.493.960,13 zł ( o 87.152,23 zł więcej niż w projekcie), a wydatki majątkowe wynoszą

12.684.154,10 zł ( o 17.000 zł więcej niż w projekcie).

3) po stronie przychodów – bez zmian tj. 10.653.324 zł,

4) po stronie rozchodów – bez zmian tj. 3.148.232 zł.

Następnie Wójt Gminy dokonał porównania budżetów z lat poprzednich do 2017 stwierdzając, że

jest on rekordowy, w tym rekordowe wydatki inwestycyjne, dlatego konieczne będzie bardzo duże

skupienie, dyscyplina i  duży wysiłek.  W 2017 roku  zaplanowano następujące projekty:



1. Z udziałem środków unijnych:

1)  „Budowa drogi Antoniewo-Krucz” . W miesiącu sierpniu 2016r. podpisano umowę o przyznaniu

pomocy nr 00093-65151-UM1500309/16 ze środków unijnych (PROW) w wysokości 2.691.526 zł

( 63,63% kosztów kwalifikowanych). Udział gminy wynosi 1.538.474 zł,

2) „Modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz ”- w wykazie

przyjęto realizację tego projektu w 2017r. Łączna jego wartość to 1.217.000 zł. W bieżącym roku

złożono  wniosek  o  dofinansowanie  unijne  (WRPO)  które  może  wynieść  85%  kosztów

kwalifikowanych,

3) „Rozbudowa przedszkola Bajka w Lubaszu”– projekt o łącznej wartości 1.302.000 zł przewidziany

do realizacji  w 2017r. W bieżącym roku  po wykonaniu wszelkich opracowań dokumentacyjnych,

złożono wniosek o dofinansowanie ze środków WRPO. W miesiącu listopadzie br. podpisano umowę

o przyznaniu pomocy (nr RPWP.09.03.01-30-0012/16-00) w wysokości  999.881 zł),

4) „Rozbudowa systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz” – zadanie założono do realizacji

w latach 2017-2018. Łączne nakłady oszacowane zostały na wartość 4.297.005 zł, w tym 2016r. –

47.005 zł przeznaczono na opracowania dokumentacyjne , a na faktyczną realizację w dwóch latach

– 4.250.000 zł. Wniosek o pomoc finansową ze środków PROW złożony został w bieżącym roku .

Możliwe do uzyskania dofinansowanie to 63,63 % kosztów kwalifikowanych projektu,

5) „Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz” planowano do realizacji w latach

2017-2018 na wartość 11.510.000 zł. Złożony wniosek o pomoc finansową ze środków WRPO ( 85%

kosztów kwalifikowanych), oczekuje na rozpatrzenie,

6) "Urządzenie przestrzeni publicznej w centrum Lubasza”- w latach 2016-2017 założono nakłady na

opracowanie  dokumentacji,  a  faktyczną realizację  (  700.000 zł)  przy  wsparciu środków unijnych,

dopiero w 2018r.

2. Z  udziałem środków własnych budżetu gminy :

1) budowa boiska sportowego przy ul. Sportowej 3 w Lubaszu – realizację inwestycji założono w

2018r. na wartość 1.550.000 zł. Planuje się wystąpienie z wnioskiem o dofinansowanie ze środków

dotacji Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej,

2) budowa drogi Miłkowo – Stajkowo - w 2017r. planuje się opracowanie wszelkiej dokumentacji

(78.000 zł),  a realizację inwestycji  w 2018r. Wartość zadania oszacowano na kwotę 4.000.000 zł.



Projekt ma być wykonany przy udziale środków pozyskanych z Narodowego Programu Przebudowy

Dróg Lokalnych. Dofinansowanie może wynieść 50% kosztów,

3) budowa i przebudowa dróg wiejskich i chodników w Gminie Lubasz – zadanie kontynuowane od

2012r. i przewidziane do realizacji w latach 2017 -2020,

4) budowa separatorów wraz z odwodnieniem placów i parkingów – łączne nakłady w latach 2015-

2020 zaplanowano na poziomie 715.305 zł . Zadanie przewidziano do realizacji w etapach. W 2016r.

przystąpiono do I etapu, a ostatni prognozuje się w 2020r. ,

5) gazyfikacja wsi - okres realizacji  zadania, zgodnie z podpisaną umową, przewidziano do 2018r.

Łączne nakłady w latach 2010- 2018 szacuje się na kwotę 2.317.655 zł,

6) utwardzenie placów w Lubaszu – realizację projektu rozpoczęto w 2016r.,a zakończenie planuje

się w 2017r. Łączne nakłady to kwota 684.720 zł,

7)  budowa  oświetlenia  drogowego  w  Gminie  Lubasz-  łączne  nakłady  na  projekt,  który  ma  być

wykonany w latach 2016-2020, szacuje się na kwotę 1.645.000 zł.

Wójt Gminy  zwrócił uwagę, że bardzo dużo środków przeznaczają także sołectwa na inwestycje (156

tys) co bardzo cieszy. 

Kazimierz Wicher zabierając głos stwierdził, że idziemy w dobrym kierunku  i jako Rada można się

cieszyć, że tak wiele środków przeznacza się na inwestycje. 

Więcej uwag, ani pytań nie było

Następnie  Skarbnik  Gminy  omówiła  Wieloletnią  Prognozę  Finansową  na  lata  2017-2025.  WPF

koncentruje  się  przede  wszystkim  na  ustaleniu  spodziewanych  wielkości  dochodów,  wydatków,

przychodów, rozchodów oraz kwoty długu.  Umożliwia ona ocenę sytuacji  finansowej,  możliwości

inwestycyjnych oraz kształtowanie się zdolności kredytowej gminy. Wieloletnia prognoza określa dla

każdego roku :

1)    dochody bieżące oraz wydatki bieżące gminy , w tym na obsługę długu,

2)    dochody majątkowe, w tym dochody ze sprzedaży majątku oraz wydatki majątkowe,

3)     wynik budżetu gminy,

4)    sposób sfinansowanie deficytu lub przeznaczenia nadwyżki budżetowej,



5)    przychody  i  rozchody  budżetu  z  uwzględnieniem  długu  zaciągniętego  oraz  planowanego  do

zaciągnięcia,

6)    kwotę długu gminy , w tym relację o której mowa w art.243 ustawy o finansach publicznych oraz

sposób sfinansowania spłaty długu.

W wydatkach wyszczególnia się  także kwotę wydatków bieżących i  majątkowych wynikających z

limitów wydatków na planowane i realizowane przedsięwzięcia tj. na wieloletnie programy, projekty

lub zadania. W wydatkach bieżących zobrazowane są wielkości na wynagrodzenia i składki od nich

naliczane oraz wydatki związane z funkcjonowaniem organów gminy. WPF obejmuje lata 2017-2025,

gdyż aktualnie zaciągnięte zobowiązania jak i planowane do zaciągnięcia kredyty czy pożyczki kończą

się właśnie na ostatnim roku przedstawianej prognozy. Opracowując WPF zgromadzono informacje o

aktualnie  zawartych umowach kredytowych,  harmonogramach spłat  ,  podpisanych umowach na

realizację  wieloletnich  przedsięwzięć  ,  które  będą  kontynuowane  w  następnych  latach.

Wykorzystano również dokumenty będące w posiadaniu gminy tj.  m.in.  studium uwarunkowań i

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, uchwałę nr XXI/176/16 Rady Gminy Lubasz z

30 czerwca 2016r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2016-2025 . Do

opracowania  WPF  wykorzystano  również  historyczne  materiały  źródłowe  dotyczące  wykonania

dochodów i  wydatków za lata 2014-2015 ,  założenia makroekonomiczne przyjęte  w wieloletniej

prognozie finansowej państwa. Dane na rok 2017 przyjęto w wielkościach zgodnych z projektem

uchwały budżetowej tj. 

1) podatki i opłaty lokalne skalkulowano na podstawie przyjętych stawek podatkowych przez Radę

Gminy ze średnim wzrostem ok. 1,5 %. Przyjęta kwota subwencji ogólnej na 2017r. jest niższa o ok.

0,6 % , a udziały podatku dochodowego od osób fizycznych wzrosły o ok. 11% w porównaniu do

wielkości br.

2) dochody ze sprzedaży majątku gminy oszacowano na kwotę 257.720 zł. Przewiduje się sprzedaż:

-  czterech działek budowlanych w miejscowościach:  Nowina (  nr  205/1),  Jędrzejewo (nr 195/1),

Kruteczek ( nr 63/11 ) i Kamionka ( nr 56/10),

- lokalu mieszkalnego w Sokołowie (sprzedaż ratalna),

- rurociągów gazowych średniego ciśnienia wybudowanych w 2017r., zgodnie z umową o współpracy

w sprawie gazyfikacji z Polską Spółką Gazownictwa Oddział Poznań,



3) wynagrodzenia nauczycieli wzrosną o 1,3 % (skutki podwyżek zawiera część oświatowa subwencji

ogólnej na 2017r.) a pozostałych pracowników samorządowych pozostaną na poziomie bieżącego

roku,

4) wydatki bieżące skalkulowane zostały na poziomie przewidywanego wykonania 2016r., a wydatki

majątkowe  na  podstawie  wartości  kosztorysowych.  Przy  opracowaniu  wieloletniej  prognozy

finansowej na lata następne kierowano się szacunkowymi wskaźnikami :

1)  wzrost  subwencji  ogólnej  w  latach  2018-  2020  przyjęto  na  poziomie  średnio  ok.  3  %,

uwzględniając jej spadek o 0,6 % w 2017r.,

2) udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych ze względu na trudność w ich oszacowaniu,

biorąc  pod  uwagę  znaczne  rozbieżności  prognoz  w  stosunku  do  faktycznego  wykonania  na

podstawie danych historycznych , oszacowano na poziomie ponad 4% wzrostu w latach 2018-2020,

3) prognozę dochodów ze sprzedaży mienia oparto przede wszystkim na zbyciu działek będących

jeszcze w posiadaniu gminy - np. tereny w Klempiczu czy działki , na których aktualnie przebiega linia

energetyczna SN oraz sprzedaż wybudowanych w latach 2017-2018 rurociągów gazowych (zgodnie

z umową z PSG i aneksem),

4) podatki i opłaty lokalne – przewidziano średni wzrost na poziomie ok. 2,4 % w latach 2018-2020.

Zakłada się ,że w dalszych latach nieco wyższe będą wpływy z podatku od nieruchomości z powodu

podjęcia  w  ubr.  przez  Radę  Gminy  Lubasz  uchwały  w  sprawie  zwolnienia  z  podatku  od

nieruchomości  w  ramach  pomocy  de  minimis  na  terenie  gminy.  Podjęcie  uchwały  ma  na  celu

pobudzenie rozwoju gospodarczego gminy , a w szczególności przyciągnięcie inwestorów,

5)  w  latach  2018-2020  nie  zakładano  wzrostu  wynagrodzeń  pracowników  ,  wręcz  przeciwnie

prognozy zmierzają do minimalizacji wydatków bieżących, w tym również wynagrodzeń. 

Na wydatki  majątkowe 2017r.  wyodrębniono kwotę 12.684.154,10 zł,  w tym na przedsięwzięcia

ujęte w WPF 11.815.986,07 zł. Budżet na przyszły rok,  zakłada dofinansowanie z tytułu dotacji na

inwestycje  w  wysokości  3.691.407  zł.  Jest  to  wielkość  dofinansowania  na  dwa  projekty  unijne

przyjęta na podstawie podpisanych już umów tj. budowa drogi Antoniewo-Krucz PROW i rozbudowa

przedszkola Bajka- WRPO. 

Od 2017r. planuje się realizację konkretnych projektów i dlatego też w prognozie na dalsze lata–

dochodach majątkowych - kalkuluje się pozyskanie funduszy, przede wszystkim dotacji  unijnych ,



które będą gwarancją ich faktycznego wykonania. W wykazie przedsięwzięć ujęto również limity na

wydatki bieżące oparte na podpisanych umowach lub aneksach na poszczególne lata realizacji. Dla

zapewnienia finansowania wydatków majątkowych założono w WPF zaciągnięcie kredytu w 2017r.

w łączne  wysokości 10.653.324 zł, w tym 2.691.526 zł na wyprzedzające finansowanie projektów

unijnych  (budowa  drogi  Antoniewo-Krucz)  .  W  związku  z  prognozami  dotyczącymi  realizacji

projektów unijnych tj.  konkretnym określeniem wykonawstwa maksymalnie na dwa lata, również

w  2018r.  założono  sfinansowanie  kosztów,  poza  możliwymi  środkami  dotacyjnymi,  z  kredytów

w wysokości 8.700.000 zł.  Zrealizowanie w wyznaczonym czasie zakładanych projektów, nie tylko

unijnych,  spowoduje  wysokie  zadłużenie  gminy  sięgające  w  2018r.  kwoty  ok.  24  mln  zł.

W  odniesieniu  do  planowanych  na  ten  rok  dochodów  wskaźnik  wyniesie  ok.53%.  W  związku

z planowanym wysokim zadłużeniem gminy, w dalszych latach prognozy nie planowano zaciągania

kredytów  i  pożyczek,  zaś  środki  budżetu  gminy  nakierowane  zostały  na  konkretne  spłaty

zaciągniętych  zobowiązań  .  Wskaźniki  planowanych  łącznych  kwot  spłat  zobowiązań,  bez

uwzględnienia ustawowych wyłączeń przypadających na dany rok, są wysokie. Jednak biorąc pod

uwagę  fakt,  że  kredyty  będą  zaciągane  na  projekty  (pokrycie  udziału  własnego  gminy),  które

otrzymają  dofinansowanie  w  ponad  60%,  w  prognozach  WPF  założono  możliwość  ustawowych

wyłączeń.  Spłatę  dotychczasowych zobowiązań jak  i  tych planowanych do zaciągnięcia  w 2017r.

i 2018r.,  rozłożono w czasie do 2025r. Zapewniono ustawowe spełnienie wymagania określonego

w  art.243  ustawy  o  finansach  publicznych  tzn.  że  założona  spłata  zobowiązań  mieści  się,

w poszczególnych latach,  w ustawowych tzw.  „indywidualnych”  wskaźnikach.  W 2017r.  założono

spłatę zobowiązań kredytowo- pożyczkowych na łączną wartość 3.148.232 zł , w tym 2.691.526 zł to

spłata  pożyczki  planowanej  do zaciągnięcia  z  Banku Gospodarstwa  Krajowego na budowę drogi

Antoniewo-Krucz. Wskaźnik planowanej łącznej spłaty zobowiązań (kredyty, pożyczki – 3.148.232 zł,

odsetki – 500.000 zł i poręczenie kredytu GOK- 70.000 zł) wynosi 11,04% planowanych dochodów

na 2017r., z uwzględnieniem ustawowych wyłączeń ( 2.691.526 zł) zmniejsza się do 3,05% wobec

dopuszczalnego  wskaźnika  6,55%.Uwzględniając  powyższe  założenia,  stan  zadłużenia  gminy  na

koniec 2017r. planuje się na poziomie 18.893.149,63 zł, co stanowi 56,11 % planowanych dochodów

gminy na przyszły rok. Prognozy WPF zmierzają głównie do poszukiwania nowych źródeł dochodów

bieżących  i  majątkowych  na  realizację  inwestycji  w  gminie  oraz  minimalizowania  wydatków

bieżących. Ma się to przyczynić do bezpiecznej relacji pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami

bieżącymi  i  tym  samym  do  spełnienia  wszystkich  wskaźników  określonych  ustawą  o  finansach



publicznych.  Prognozy  te  zmierzają  do  takiej  przebudowy  struktury  budżetu,  by  wprowadzona

została  racjonalna  gospodarka  finansowa  oparta  na  zdyscyplinowaniu  wydatków  bieżących  we

wszystkich  dziedzinach.  Uwzględniając  powyższe  uwarunkowania  należy  stwierdzić,  że  mimo

skrupulatności  wyliczeń,  opracowana  prognoza  finansowa obarczona  może  być  dużym ryzykiem

błędu.  Pojawiające  się  nowe  fakty  i  okoliczności  w gospodarce  krajowej  i  gminy  spowodują  na

pewno pojawienie się odchyleń od danych ujętych w WPF, dlatego też będzie ona w sposób ciągły

aktualizowana. Skarbnik zaznaczyła, że opinia RIO dotycząca WPF jest pozytywna po czym projekt

uchwały w  sprawie przyjęcia WPF na lata 2017-2025 odczytała. 

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /223/16 stanowi załącznik do protokołu.

Następnie Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia budżetu gminy na 2017 r.

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /224/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3. P  odjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.3.1. utworzenia Lubaskiej Rady Seniorów oraz nadania jej statutu.

Projekt uchwały omówiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Pani Jadwiga Kazińska.

Projekt  uchwały  jest  jednym z  elementów finalizujących starania  o  utworzenie  w Lubaszu ciała,

którego głównym zadaniem będzie podejmowanie działań mających na celu integrację lubaskiego

środowiska seniorów,  wzmocnienie  udziału  seniorów w życiu  społeczności  lokalnej  Lubasza oraz

reprezentowania  ich  interesów wobec władz  gminy.  Rada będzie  miała  charakter  opiniodawczo-

doradczy, konsultacyjny oraz inicjatywny. Będzie działać na rzecz walki z wykluczeniem społecznym

osób starszych, tworzenia warunków do lepszego wykorzystania wiedzy i doświadczenia seniorów.

Członkowie rady będą mogli  również opiniować oraz zgłaszać wnioski do projektów aktów prawa

miejscowego  przygotowanych  przez  Wójta  i  Radę  Gminy  Lubasz,  dotyczących  w  szczególności

sytuacji seniorów. Uchwała pozwoli powołać skład osobowy rady, według reguł zaproponowanych

w statucie, oraz rozpocząć prace merytoryczne, tak oczekiwane przez lubaskie środowisko seniorów.

Uchwała  nie  będzie  rodziła  skutków  finansowych  dla  budżetu  Gminy  Lubasz,  poza  drobnymi

wydatkami  o  charakterze  administracyjno-organizacyjnym,  zaplanowanych  w  ramach  zwykłego

funkcjonowania Gminy Lubasz. Następnie Kierownik GOPS projekt uchwały odczytała



Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /225/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.2. wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy 

Projekt  uchwały  omówił  Adam  Ratajczak.  Zgodnie  z  zapisami  ustawy  o  gospodarce

nieruchomościami, uchwała Rady Gminy jest wymagana w przypadku, gdy po umowie zawartej na

czas  oznaczony  do  3  lat  strony  zawierają  kolejne  umowy,  których  przedmiotem  jest  ta  sama

nieruchomość. Ponieważ Rada Gminy  Lubasz nie określiła zasad nabywania, zbywania i obciążania

nieruchomości stanowiących własność Gminy podjęcie uchwały, aby Wójt mógł podpisać umowę na

kolejne  3  lata  jest  konieczne.  Projekt  uchwały  dotyczy  działek  pod  garażami  na  granicy

z Czarnkowem. Pan Adam projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /226/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.3.  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Podgórnej

i ulicy Bolesława Chrobrego w Lubaszu 

Projekt uchwały przedstawił Adam Ratajczak. Niniejszą uchwałą zatwierdza się projekt miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego  w rejonie  ulicy  Podgórnej  i  ulicy  Bolesława  Chrobrego

w Lubaszu. Przedmiotem uchwalenia planu jest określenie terenu usług oraz terenów parkingów

Plan nie  narusza  ustaleń studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego

gminy Lubasz, o czym świadczy załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. W toku prowadzonej procedury

planistycznej  ogłoszono o przystąpieniu do sporządzenia  zmiany  planu w prasie miejscowej oraz

przez  obwieszczenia,  zawiadomiono  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  planu  organy  i  instytucje

właściwe  do  opiniowania  i  uzgadniania,  rozpatrzono  wnioski,  sporządzono  projekt  planu  wraz

z prognozą oddziaływania na środowisko przyrodnicze i prognozą skutków finansowych, uzyskano

opinie i  uzgodnienia projektu planu oraz wyłożono projekt planu do publicznego wglądu wraz z

prognozą  oddziaływania  na  środowisko,  o  czym  ogłoszono  w  prasie  miejscowej  oraz  przez

obwieszczenia na terenie gminy Lubasz. W okresie wyłożenia zorganizowano dyskusję publiczną nad

przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami. Przeprowadzona została pełna procedura planistyczna

zgodnie z zapisami ustawy. 



 Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /227/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.4.   zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. W uchwale nr XXIII/211116 z dnia 14 listopada 2016r.

Rada Gminy Lubasz zdecydowała o zaciągnięciu kredytu długoterminowego w wysokości 500.000 zł

na  realizację  inwestycji  z  zakresu  gazyfikacji  gminy  -  II  etap  i  na  budowę  separatorów  wraz

z odwodnieniem placów oraz parkingów. W wyniku szczegółowej analizy budżetu gminy 2016r. tj.

realizacji  dochodów  ze  wszystkich  źródeł  oraz  wydatkowania  środków  określonych  limitami

w poszczególnych podziałkach klasyfikacyjnych ,ujawniła się możliwość sfinansowania części kosztów

wymienionych  inwestycji  ze  środków własnych budżetu.  Potwierdzeniem powyższego  są  zmiany

budżetu wprowadzone uchwałą nr XXIV/230/16 z 29.12.2016r. W związku z powyższym następuje

zmniejszenie o 200.000 zł planowanego do zaciągnięcia kredytu tj. z kwoty 500.000 zł do wartości

300.000 zł.  

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /228/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.5.   wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Wydatki proponowane jako nie wygasające z upływem

2016r. to kwota 450.393,38 zł przeznaczona na realizację dwóch inwestycji tj. utwardzenie placów

w  Lubaszu  i  budowę  separatorów  wraz  z  odwodnieniem  placów  oraz  parkingów.  Po

przeprowadzonym  postępowaniu  przetargowym  na  realizację  wymienionych  zadań,  wyłoniono

wykonawców i podpisano z nimi umowy. Termin zakończenia inwestycji określono na m-c grudzień

2016r.  Jednak, z uwagi na uwarunkowania atmosferyczne i techniczne zawarto umowy wydłużające

wykonanie  i  rozliczenie  prac  na  2017r.  W  niniejszej  uchwale  wyznaczono  ostateczne  terminy

dokonania wydatków, które nie wygasają z upływem 20 16r.tj. na 31 stycznia i 31 maja 2017r. 

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /229/16 stanowi załącznik do protokołu.



Ad. 3.6.zmian w budżecie

Zmiany omówiła Skarbnik Gminy dotyczą one:

w zakresie dochodów - zwiększenie dochodów z tytułu: 

1) udziałów gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych - 20.000 zł,

2) wpływów z wynajmu hali sportowej - 5.000 zł.

W zakresie wydatków - zmniejszenie limitów ( 288.240 zł) z: 

1) rezerwy celowej utworzonej na poręczenie kredytu GOK - 60.000 zł,

2)  projektów  wodno-kanalizacyjnych  -  37.563  zł  (rozbudowa  systemów  wodnokanalizacyjnych  -

27.320 zł i uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej - 10.243 zł),

3) planów finansowych placówek oświatowych - 113.904 zł,

4) dotacji na pomoc finansową dla Powiatu ( opracowanie dokumentacji budowlanowykonawczej

ścieżek rowerowych) - 45.500 zł,

5) zakupu gruntów pod drogi gminne -7.500 zł,

6) opracowania projektów infrastruktury sportowej w gminie - 5.000 zł,

7) utylizacja ścieków socjalno-bytowych ze wsi Dębe - 3.850 zł,

8) kosztów schroniska dla zwierząt - 2.000 zł,

9) rekultywacja jeziora - 1.800 zł,

10) stypendia sportowe - 1.000 zł,

11) urząd gminy -7.580 zł,

12) dotacji - przydomowe oczyszczalnie - 1.893 zł

Natomiast zwiększenie limitów ( 109.250 zł) na pokrycie zobowiązań z tyt: 

1) kosztów energii -oświetlenie uliczne - 28.000 zł,

2) konserwacji oświetlenia ulicznego - 33.000 zł,

3) gospodarki odpadami komunalnymi - 18.000 zł,

4) obsługi długu (odsetki od kredytów i pożyczek) - 16.000 zł,



5) utrzymania świetlic wiejskich - 5.500 zł,

6) diet sołeckich - 3.300 zł,

7) transportu publicznego - 1.200 zł,

8) kosztów rady gminy - 1.250 zł ( diety radnych + 2.250 zł, pozostałe koszty - 1.000 zł)

9) oczyszczanie wsi - 2.000 zł,

10) utrzymanie rowów gminnych - 350 zł.

Ponadto dokonano zmian w planie finansowym GOPS, placówkach oświatowych oraz jednostkach

pomocniczych gminy

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /230/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3. 7. zmian w WPF

Zmiany  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  polegają  na  dostosowaniu  danych  ujętych  w WPF

w zakresie  planowanych  dochodów  i  wydatków  do  wartości  zawartych  w  budżecie  gminy  ,  po

wprowadzonych zmianach uchwałą nr XXIV/230/16 Rady Gminy Lubasz z  dnia 29 grudnia 2016r.

Dokumentem tym zwiększono dochody ogółem i  jednocześnie  dochody bieżące o  25.000,00 zł.

Wydatki  ogółem zmniejszyły  się  o  178.990 zł  ,  w  tym wydatki  bieżące  o  81.896 zł  ,  a  wydatki

majątkowe o 97.094 zł. Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach, na dzień 29 grudnia

2016r.  ukształtował  się  na poziomie 30.213.432,18 zł,  w tym dochody bieżące 29.501.835,89 zł

i dochody majątkowe 711.596,29 zł. Łączny plan wydatków budżetu gminy , po zmianach, na dzień

29  grudnia  2016r.  wynosi  30.669.167,91  zł,  w  tym  wydatki  bieżące  28.752.542,14  zł  i  wydatki

majątkowe 1.916.625,77 zł. Przychody budżetu zmniejszono o 200.000 zł - z tytułu planowanego do

zaciągnięcia kredytu i wynoszą one po zmianach 614.693,10 zł. Rozchody budżetu gminy zwiększono

o 3.990 zł na spłatę rat  kredytu dokonywaną w oparciu o kurs euro.  Po zmianach wynoszą one

158.957,37 zł. Deficyt budżetu zmniejszył się o 203.990 zł tj. do kwoty 455.735,73 zł. Planowana

kwota długu na koniec 2016r. ukształtowała się na poziomie 11.388.057,63 zł. Wykaz przedsięwzięć

do  WPF  (  załącznik  nr  2  )  został  uaktualniony  w  zakresie  wydatków  majątkowych  o  kwoty

wprowadzone  uchwałą  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  2016r.  tj.  dostosowano  plany  do



przewidywanego  wykonania  br.  następujących  projektów  :  1)  rozbudowa  systemów  wodno-

kanalizacyjnych w Gminie Lubasz – zmniejszono o 27.320 zł tj. do kwoty 47.005 zł, 2) uregulowanie

gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz – zmniejszono o 10.243 zł tj. do kwoty 111.757 zł, 3)

budowa boiska sportowego przy ul.Sportowej 3 w Lubaszu – zmniejszono o 4.000 zł tj. do kwoty

44.000  zł,  2  4)  przebudowa  i  remont  budynku  szkoły  podstawowej  z  dostosowaniem  do  osób

niepełnosprawnych w Lubaszu – zmniejszono o 1.520 zł tj. do kwoty 243.780 zł. 

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /231/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.8. planu pracy Rady Gminy na 2017 rok

Plan przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy. Zaproponowała, by Rada Gminy Lubasz w 2017  roku

zajmowała się następującymi sprawami:

W I półroczu:

1. Grupa Lokalna

2. Reforma Oświaty

3. Analiza i ocena funkcjonowania GOPS-u

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego s.

5. Informacja o stanie przygotowania GOK-u do sezonu, plan imprez na 2017r.

6. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016r. i udzielenie absolutorium Wójtowi

Gminy.

7.  Omówienie  bezpieczeństwa:  -  Policja  -  OSP  -  ochrona  zdrowia  realizowana  przez  lekarzy

rodzinnych oraz szpital powiatowy

8. Ocena stanu dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych

9. Triathlon - podsumowanie imprezy

10. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu sportu - wszystkie kluby sportowe



W II półroczu:

1. Przedszkole BAJKA- nowy zakres pracy po oddaniu nowego budynku

2. Podsumowanie Reformy Oświatowej - omówienie pracy w nowej strukturze

3. Rozpatrzenie informacji o wykonaniu budżetu za I półrocze 2017r.

4. Przyjęcie założeń do projektu budżetu gminy na 2018r.

5. Ustalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2018r.

6. Przyjęcie budżetu gminy na 2018r.

Uwag nie zgłoszono, Przewodnicząca projekt uchwały odczytała.  

Głosowanie         Za- jednogłośnie                     (obecnych 13 radnych) 

Uchwała nr XXIV /232/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych

Marek Wicher 

1) Podjąć działania w kierunku usunięcia drzew rosnących  na skarpie rowu (od posesji pana . R.B.

w kierunku posesji pani G.P.)

2) Oczyścić kratkę ściekową przy posesji pana R.B. na ul. Zielonej w Lubaszu  

Ad. 5. odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Radni otrzymali zestawienie wniosków z materiałami przed posiedzeniem komisji.  W związku z tym,

ze pytań w tej sprawie nie było przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 

A  d. 6. wolne wnioski i informacje.

Stanisław Herman - zwrócić się do Zarządu Dróg Powiatowych i do policji, aby samochody Państwa J.

(ul. Chrobrego 80)  nie parkowały na chodniku przy ul. Stajkowskiej. W związku z tym, że bardzo

często  2-3   samochody   są  zaparkowane  na  chodniku  trudno  pieszym,  szczególnie  z  wózkami

z dziećmi przejechać chodnikiem na tym odcinku.  

Pan M.R. zapytał:

-   dlaczego  nie  otrzymał  zapytania  ofertowego  na  utwardzenie  drogi  na  Osiedlu  Gorajskim

w Lubaszu,



- dlaczego zatrudniona została firma zewnętrzna, (pana D.T.) a nie z naszego terenu

- czy na roboty te zostało wszczęte postępowanie zgodnie z zamówieniami, czy były trzy oferty  bo

on na każdą pracę musi przedstawiać swoją ofertę, nawet na mały zakres robót

- jakie koszty poniosła Gmina w związku z wykonanym zadaniem równania drogi i wykonania rowu

przy posesji  pana  K.B.   na ul. Brzozowej 

W  związku  ze  zbliżającym  się  Nowym  Rokiem  Przewodnicząca  Rady  Gminy  złożyła  wszystkim

najserdeczniejsze życzenia – zdrowia, spełnienia marzeń oraz  wszelkiej pomyślności w 2017 roku.

Ad. 7. Zakończenie obrad

Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady  XXIV sesji Rady Gminy

Lubasz

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Marek Zieliński                                                         Sesja zakończyła się o godz 15:40


